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ЗВІТ 
голови Белградської районної ради 

про свою діяльність за 2023 рік

Белградська районна рада VIII скликання розпочала свою роботу 25 листопада 2020 
року. Кількісний склад депутатського корпусу районної ради VIII скликання налічує 
42 депутати, які були поділені у 5 постійних комісій.

Згідно з реформою місцевого самоврядування, свою роботу у VIII скликанні районна 
рада почала з передачі об’єктів, які належали до комунальної власності району, у власність 
громад Белградського району. У встановлений законодавством термін ця робота була 
виконана. Разом с цим відбулося значне скорочення повноважень районним радам. Також 
була скорочена чисельність виконавчого апарату районної ради до 7,5 одиниць.

Нажаль, районні ради залишились без надходження коштів до районних бюджетів, 
завдяки яким можна було б фінансувати програми з розвитку економіки, соціальної сфери, 
культури та інших галузей, вирішувати актуальні питання життєдіяльності району. Районні 
ради були повністю переведені на фінансування з державного бюджету України. Цих коштів 
вистачає лише на виплату заробітної плати виконавчого апарату районної ради.

Свої корективи у нашу роботу внесла і епідемія коронавірусу. Було прийняте рішення 
про внесення змін до Регламенту стосовно проведення пленарних засідань сесій, засідань 
постійних комісій в режимі онлайн.

В таких умовах довелося працювати Белградській районній раді.

З початком повномасштабної війни росії проти України, багато повноважень були 
передані районним державним (військовим) адміністраціям. Апарат та депутатський корпус 
районної ради діяли у рамках своїх повноважень в умовах воєнного стану.

Ми активно долучилися до волонтерського руху, збору коштів для потреб Збройних 
Сил України. В 2022 році:

- брали участь у зборі гуманітарної допомоги для постраждалих внаслідок російської 
військової агресії, внутрішньо переміщених осіб, малозабезпечених верств населення;

- разом з депутатами зібрано кошти для купівлі електробойлеру підрозділу 
територіальної оборони;

- передано автомобіль, меблі, оргтехніку підрозділу територіальної оборони 
та Болградському районному територіальному центру комплектування та соціальної 
підтримки;

- апарат та депутати взяли участь у зборі коштів для купівлі дрону 88-му окремому 
десантному батальйону морської піхоти;

- апаратом райради був ініційований збір коштів на купівлю дрону серед 
сільгосппідприємств;

- неодноразово передано одноденний заробіток апарату райради на потреби ЗСУ;
- регулярно брали участь у акціях та ярмарках на підтримку ЗСУ.



В 2023 році ми разом з депутатським корпусом продовжили нашу спільну місію 
з підтримки українських військових. Деякі з депутатів райради є дуже активними 
волонтерами: організовували відправку ліків, речей, продуктів харчування у найгарячіші 
точки ведення бойових дій.

Окрім допомоги військовим, протягом минулого року вирішувались важливі питання 
життєдіяльності Белградського району.

За звітний період було проведено 6 засідань постійних комісій, 3 засідання президії, 
З пленарні засідання сесії районної ради, на яких розглянуто 18 питань.

А саме:

- Про заходи із забезпечення готовності комунальної та енергетичної інфраструктури 
Болградського району до роботи в осінньо-зимовий період 2023-2024 років;

- Про готовність закладів освіти, Болградського району до 2023-2024 навчального 
року;

- Про стан виконання бюджетів територіальних громад Болградського району 
у першому півріччі 2023 року та пріоритети використання бюджетних коштів в умовах 
воєнного стану;

- Про затвердження Програми розвитку та функціонування української мови 
як державної в усіх сферах суспільного життя в Белградському районі на 2023-2025 роки;

- Про підсумки виконання програми розвитку агропромислового комплексу 
Болградського району на 2021-2023 роки;

- Про хід виконання програми цивільного захисту техногенної та пожежної безпеки 
Болградського району на 2022-2023 роки.

Незважаючи на скорочені повноваження, апарат та депутатський корпус районної 
ради професійно виконували свої функції.

На кожній сесії перед депутатами визначалися завдання стосовно їх діяльності 
на виборчих округах. Ці завдання формувалися на підставі доручень центральних органів 
влади, керівництва обласної влади, в тому числі рішення Форуму місцевого самоврядування, 
який відбувся влітку 2023 року за участі Президента України Володимира Зеленського, 
керівництва Верховної Ради, прем’єр-міністра та міністрів Кабінету міністрів, керівників 
обласних державних адміністрацій та обласних рад.

Таким чином, перед депутатами були поставлені завдання щодо сприяння у:

- будівництві і облаштуванні укриттів в тих навчальних закладах, де їх ще немає;
- придбанні генераторів для шкіл та об’єктів критичної інфраструктури;
- функціонуванні «Пунктів Незламності».

Необхідно було продовжити роботу на виборчих округах щодо:
- вирішення соціально-економічних питань громад;
- підготовки господарського комплексу району до осінньо-зимового періоду;
- організації допомоги внутрішньо переміщеним особам.

Більшість з депутатів районної ради активно долучилися до вирішення цих завдань, 
безпосередньо взявши участь у облаштуванні укриттів, придбанні генераторів та інше.

Крім того, рішенням районної ради було:
- затверджено списки присяжних Арцизького районного суду та Тарутинського 

районного суду;



- розглянуто результати діяльності Белградської окружної прокуратури за 2022 рік, 
1 півріччя 2023 року.

- затверджено план роботи Белградської районної ради на 2024 рік.
Депутатами районної ради прийняті звернення:

- щодо благодійної допомоги 88-му окремому батальйону морському піхоти.
- до депутатів міської ради щодо перейменування об’єктів топоніміки.
- щодо відновлення роботи сервісного центру МВС № 5145 та надання повного 

переліку послуг сервісному центру МВС № 5151.

До районної ради надходили депутатські запити щодо:

- масових черг на отримання матеріальної допомоги населенню, яку надає 
благодійний фонд «Право на захист»;

- проведення ремонту автомобільної дороги Т-16-06;
- відкриття автобусного маршруту Тарутине-Арциз-Болград.

Слід зауважити, що звернення та запити мали належну реакцію з боку тих органів 
влади, до яких вони були адресовані. Ми отримали відповіді майже на всі наші листи.

Зараз вивчається питання щодо ремонту автомобільної дороги Т-16-06. Ця дорога має 
велике значення, вона з’єднує Україну з сусідньою державою Молдова. Також, 
це альтернативний напрямок до міста Рені в обхід міста Ізмаїл. Зараз автодорога знаходиться 
у поганому стані.

Вже в роботі питання щодо відкриття автобусного маршруту Тарутине-Арциз- 
Болград, який має з’єднати найвіддаленіші населені пункти з районним центром.

Чекаємо відповіді на ще одне злободенне питання - відновлення роботи сервісного 
центру МВС № 5145 та надання повного переліку послуг сервісному центру МВС №5151.

Усі ці питання почали вирішуватися завдяки ініціативі депутатів районної ради.
Більшість з депутатів брали участь в роботі постійних комісій, пленарних засідань 

сесій районної ради, були активними учасниками у заходах, що проводилися в громадах, 
заходах районного та обласного рівнів.

Більшість, але на жаль не всі. З початку VIII скликання частина депутатів виявила 
дуже низьку активність, взявши участь не більше ніж у трьох засіданнях комісії чи сесії. 
А такий депутат, як Іван Кюссе повністю відсторонився від депутатської діяльності. Більше 
півтори року він не брав участі в жодному з засідань, які проводилися районною радою.

В 2023 році відбулися деякі кадрові зміни в депутатському корпусі. У зв’язку зі 
складанням своїх повноважень, замість В’ячеслава Бурлака депутатом було обрано 
наступною за списком Олену Драганову.

Окрім роботи з депутатами та в апараті районної ради, особисто я брав участь в різних 
засіданнях та нарадах, які проводилися в Белградському районі, обласному центрі та інших 
районних центрах.

А саме:
- Форумі місцевого самоврядування за участі Президента України Володимира 

Зеленського;
- селекторних нарадах під головуванням начальника Одеської обласної військової 

адміністрації;
- нарадах Ізмаїльського управління водного господарства з питань вирішення проблем 

щодо наповнення водою озера Ялпуг до необхідного рівня, функціонування насосної станції 
«Репіда»;



- у Міжнародній конференції консорціуму Бессарабського Технологічного Хабу: 
«Розробка інноваційних, технологічних проектів для стійкого просторового розвитку громад 
півдня Одеської області та Республіки Молдова, з використанням забезпечення ArcGIS 
компанії ESRI США», яка проводилася на локаціях агротуристичного рекреаційного 
кластеру «Фрумушика Нова»;

- онлайн нарадах Української асоціації районних та обласних рад, а також 
в установчих зборах УАРОР, які відбулися у м. Київ;

- нарадах районної державної (військової) адміністрації з головами об’єднаних 
територіальних громад району;

- засіданнях комісії з питань техногенно-екологічної безпеки та надзвичайних 
ситуацій райдержадміністрації.

В 2023 році Агентством транскордонного співробітництва «Єврорегіон Нижній 
Дунай» спільно з Белградською районною радою було організовано в місті Болград семінар 
«Гранти, їх види. Приклади основних грантових програм та доступ до них. Діяльність АТС 
«Єврорегіон Нижній Дунай». Головна мета цього заходу - залучення громад Белградського 
району до грантових програм, спрямованих на розвиток громад.

На виконання рішення Одеської обласної ради від 17 грудня 2021 року № 3 82-VIII 
Про внесення змін до рішення обласної ради від 16 квітня 2021 року № 165-VIII «Про 
щорічний обласний конкурс «Найкращий сільський населений пункт із благоустрою 
Одеської області» та розпорядження Белградської районної ради від ЗО травня 2023 року 
№ 17-Р «Про участь сільських населених пунктів Белградського району в щорічному 
обласному конкурсі «Найкращий сільський населений пункт із благоустрою Одеської 
області» у 2023 році з метою підтримки діяльності та активізації ініціатив органів місцевого 
самоврядування області у вирішенні питань благоустрою, збереженні інфраструктури, 
історичних, культурних і природних пам’яток, поширенні кращих практик й досвіду 
з реалізації місцевих програм і проектів розвитку територій та створенні сприятливого для 
життєдіяльності людини довкілля, а також враховуючи процес децентралізації та створення 
територіальних громад в Одеській області, 14 червня 2023 року відбулося засідання районної 
комісії з організації проведення в 2023 році у Белградському районі першого та другого 
етапів щорічного обласного конкурсу «Найкращий сільський населений пункт 
із благоустрою Одеської області». Переможцями другого етапу було визнано три сільські 
населені пункти Белградського району, а саме:

- село Баннівка Василівської територіальної громади;
- село Надеждівка Арцизької територіальної громади;
- село Петрівськ Тарутинської територіальної громади;
Слід зазначити, що усі три претенденти від Белградського району на звання 

«Найкращий сільський населений пункт із благоустрою Одеської області» посіли призові 
місця в обласному конкурсі.

За 2023 рік до Белградської районної ради звернулося 86 громадян, що у порівнянні 
з аналогічним періодом минулого року на 8 звернень менше. 84 громадянина звернулися 
на особистому прийомі до керівництва районної ради (у 2022 році - 94).

1 заява надійшла поштою від мешканців сіл Петрівськ-1 та Калачівка, в якій 130 
підписів. У своєму зверненні мешканці вимагали скасувати міжміський автобусний маршрут 
«Серпневе - Одеса АС «Старосінна». Рішення про відкриття маршруту було прийнято 
Департаментом морегосподарського комплексу, транспортної інфраструктури та зв’язку 
Одеської обласної державної адміністрації, куди Белградська районна рада після отримання 
звернення і звернулася. Розглянувши лист районної ради та звернення мешканців 
с. Петрівськ та с, Калачівка, а також звернення інших автомобільних перевізників щодо 



накладання розкладу руху зазначеного маршруту на інші маршрути, Департаментом було 
прийнято рішення щодо припинення перевезень на міжміському автобусному маршруті 
«Серпневе - Одеса АС «Старосінна».

Найбільша кількість звернень надійшла від мешканців похилого віку (34 особи) 
та безробітних (24 особи) найчастіше піднімались питання соціального захисту населення 
(51 звернення), з питань праці і заробітної плати та аграрної політики і земельних питань 
(по 12 звернень).

Більше всього звернень надійшло від громадян на отримання матеріальної допомоги 
на лікування онкохворих людей. В основному, це люди похилого віку, інваліди ІІ-ІП груп. 
Всі звернення своєчасно розглядалися фахівцями районної ради з залученням, у разі 
необхідності, інших служб та фахівців. Всім заявникам надавалися своєчасно необхідні 
консультації, роз’яснення тощо, матеріали з надання матеріальної допомоги своєчасно 
зібрано та надіслано до Одеської обласної ради. Усі заявники отримали матеріальну 
допомогу, сума допомоги в 2023 році склала близько 500 тисяч гривень.

Наприкінці, хочу подякувати усім, хто працює на зміцнення нашої держави, області, 
району - депутатам, керівництву області та району, Асоціації'районних та обласних рад, усім 
представникам органів місцевого самоврядування. Завдяки нашій спільній роботі, 
старанності та професійності під час воєнного стану в Україні наші міста та села живуть 
повноцінним життям, функціонують заклади соціальної сфери та критичної інфраструктури, 
ремонтуються об’єкти, своєчасно надаються послуги.

Сподіваюся, що ми й надалі спільними зусиллями продовжимо працювати на благо 
наших громадян та заради найскорішої перемоги над російськими окупантами.


